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Zápis z 8. zasedání    

Kontrolního výboru Zastupitelstva města Břeclavi 
Č.j. :       MUBR 163918/2023  

Sp. Zn.: MUBR-S 182188/2022 UIA 

MÍSTO JEDNÁNÍ  Město Břeclav, nám. T. G. Masaryka 3, 690 02 Břeclav 

DATUM JEDNÁNÍ  18. 10. 2023 

HODINA 
ZAHÁJENÍ 

 16.05 
HODINA 
UKONČENÍ 17:55 

DOBA 
PŘERUŠENÍ X 

PŘÍTOMNI 

 

Povinní účastníci Hosté 

Ing. Tomáš Frýdek  x   

Libor Helešic x   

Vít Jonáš x   

Olga Kelemenová x   

Vít Kouřil x   

Ing. Luboš Krátký  x   

Bc. Karel Kříž, LL. M.  x   

Ing. Martin Marták x   

Mgr. Tomáš Ondrejka x   

Ing. Dana Šebestíková – tajemnice KV x   

X – přítomen     N – nepřítomen     O – omluven     Z – delegován zástupce     D – distančně  

PŘEDSEDA  Olga Kelemenová 

MÍSTOPŘEDSEDA  Bc. Karel Kříž, LL. M. 

ZAPISOVATEL Ing. Dana Šebestíková 

OVĚŘOVATEL 
ZÁPISU 

 Ing. Tomáš Frýdek                              

 

PROGRAM ZASEDÁNÍ 

1. Zahájení a prezence 

2. Kontrola TEPLO Břeclav s.r.o. 

3.  Různé 

4. Závěr 

 

ZÁZNAM JEDNÁNÍ 

Č. ŘEČNÍK TYP PROJEDNÁVANÉ TÉMA 

1.   Zahájení a prezence 

1.1. Kelemenová informace 
Předsedkyně zahájila zasedání Kontrolního výboru Zastupitelstva města 
Břeclavi v 16:05 hodin s tím, že zasedání bylo řádně svoláno, konstatovala 
přítomnost všech členů výboru.   

1.2. Kelemenová informace Předsedkyně určila za ověřovatele zápisu z tohoto zasedání Ing. Frýdka. 

1.3. Kelemenová informace 
Předsedkyně jmenovala zapisovatelkou tajemnici kontrolního výboru Ing. 
Šebestíkovou. 

1.4. 

Kelemenová dotaz 
Předsedkyně se zeptala, zda má někdo připomínky k zápisu z minulého 
jednání. Připomínky neměl nikdo. 

Kelemenová návrh Navrhla schválit zápis ze 7. zasedání kontrolního výboru ze dne 6. 9. 2023 

členové  hlasování  9 pro, 0 proti, 0 zdržel se (počet přítomných 9) 

Kelemenová závěr Zápis z minulého jednání byl schválen. 
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1.5. 

Kelemenová návrh 

Předsedkyně požádala o schválení návrhu programu, jak byl navržen 
v pozvánkách na toto zasedání kontrolního výboru.: 
1. Zahájení a prezence 
2. Kontrola TEPLO Břeclav s.r.o. 
3. Různé 
4. Závěr 

členové hlasování  9 pro, 0 proti, 0 zdržel se (počet přítomných 9) 

Kelemenová závěr Program byl schválen. 

2.   Kontrola TEPLO Břeclav s.r.o. 

 

Kelemenová informace 

Předsedkyně stručně informovala o dosavadním průběhu kontroly. Mgr. 
Ondrejka upravil zápis Ing. Krátkého, upravený návrh zápisu z kontroly poslal 
ostatním členům KV (mail 08.10.2023). Ing. Marták poslal k tomuto zápisu 
rozklad (mail 10.10.2023), připomínky poslal také 17.10.2023 Ing. Krátký, ale 
pouze předsedkyni, V. Kouřil poslal připomínku pouze Mgr. Ondrejkovi. 

Krátký informace 
Rozdal členům KV zápis Mgr. Ondrejky v papírové podobě, doplněný o 
připomínky Ing. Martáka a Ing. Krátkého s barevným odlišením textu 

Ondrejka Informace 
 Seznámil členy se svou verzí návrhu zápisu, doplněné o zdůvodnění v něm 
provedených úprav 

členové diskuse 

Byl projednán návrh zápisu včetně jednotlivých připomínek Ing. Martáka a Ing. 
Krátkého. 
Krátký: podal vysvětlení proč doplnit text návrhu zápisu z kontroly, odůvodnil 
jednotlivé odstavce doplněného textu. 
Kouřil: Upozornil, že se opakuje situace z minulého výboru, kdy se zápis 
podrobně rozebírá. Měla být provedena kontrola postupu jednatelů, která určí, 
zda jednatelé pochybili nebo nepochybili.  
Marták: Doplnil informaci Ing. Krátkého. 
Ondrejka: Konstatoval, že text „jednatelé postupovali s péčí řádného 
hospodáře“, se váže pouze na bod 2 - nepřistoupení návrhu NWT na zvýšení 
ceny plynu. 
Krátký: Uznal připomínku Mgr. Ondrejky, bod 2 by mohl zůstat v původním 
znění. 
Ondrejka: Vyjádřil se k právnímu rozporu Ing. Martáka, zda je či není ztráta 
dodavatele energie pro podnik závažná. 
Marták: Oponoval argumentům Mgr. Ondrejky. 
Probírána pozice Ing. Martáka, zda vystupuje jako člen kontrolního výboru nebo 
jednatel kontrolované společnosti. 
Probírán zákon o obchodních korporacích, kdy je stanovena povinnost svolat 
valnou hromadu. 
Ondrejka: Dotaz, zda se dozorčí rada situací s dodávkami plynu zabývala, 
protože z předložených materiálů to nevyplynulo. 
Marták: Popsal průběh, jakým byla dozorčí rada informována. 
Jonáš: Situace s diskusí se opakuje. Navrhl hlasovat o návrhu zápisu Mgr. 
Ondrejky, pak o protinávrhu Ing. Krátkého. 
Kouřil: Při kontrolách provedených kontrolním výborem nikdy nebyly dávány 
protinávrhy k zápisům z kontrol. Prezentují se tady politické názory a 
diskutujeme o slovíčkách. Upozornil na to, že zastupitelé jsou oprávněni danou 
situaci řešit. 
Kelemenová: To co se dřív na kontrolním výboru neřešilo, se nyní řešit může. 
Frýdek: Jsem členem v několika dozorčích radách. Dozorčí rada řeší situaci až 
ex post, nerozhoduje o řízení společnosti. Je pouze kontrolním orgánem. 
Jonáš: To že něco nebylo v minulosti zvykem, a dělá se ti nyní, neznamená je 
to špatně. Diskuse je z větší částí způsobena přítomností Ing. Martáka, který 
vystupuje z pozice jednatele. 
Krátký: Nyní řešíme už několikátou variantu zápisu. Největší nespokojenost 
obyvatel byla způsobena tím, jak bylo na venek prezentováno, že je všechno 
v pořádku, přitom nebyla jistota, že ceny plynu budou zachovány. Řešilo se to 
uvnitř společnosti a následně došlo k dané situaci. Proto by chtěl upravit text 
návrhu usnesení. 
Frýdek: Shrnul vyjádření Krátkého, že tady nejde o danou situaci, ale 
neinformování obyvatel a prezentování zaručených cen. 
Kouřil: Pokud jde o porušení činnosti jednatelů, tak to uveďme do zápisu. 



 
ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ 

 

      

Příloha č. 3 k instrukci 6 / 2023 Instrukce pro tvorbu zápisu z jednání 

Vydání č.: 1 Strana: 3 z 6 

 

Diskuse: Text o článku v Radnici byl z původního zápisu vypuštěn 
Kříž: Jednatelé postupovali podle řádně uzavřených smluv, komplikace nastali 
až po tom, když dodavatel přestal dodávat plyn. 
Projednávána tehdejší situace s dodávkami energií různých dodavatelů. 
Kelemenová: Situace při ohrožení dodávek měla být řešena, udělán průzkum 
trhu, alternativní dodavatel… 
Kouřil: Ing. Marták minule informoval o tom, že TEPLO danou situaci předběžně 
řešilo. Dokud platila smlouva, nemohl uzavřít jinou. 
Marták: Situace byla řešena. 
Diskuse k dodávkám plynu, způsob nabízení cen, cenové nabídky jsou 
krátkodobé. 

Kelemenová návrh 
Předsedkyně navrhla hlasovat protinávrhu Ing. Krátkého – celém upraveném 
zápisu včetně navrhovaného usnesení. 

Krátký  návrh Navrhuji hlasovat nejdřív pouze o usnesení. 

členové diskuse Zda hlasovat o zápisu nebo pouze o usnesení. 

Kelemenová návrh 
Předsedkyně navrhla hlasovat protinávrhu Ing. Krátkého – nově 
opraveném textu usnesení. (Členům KV byl předložen jako světle modře 
označený text v původním návrhu.) 

Marták informace Nahlásil střet zájmů a oznámil, že se zdrží hlasování. 

členové  usnesení 

Usnesení – KV 8/23 
Kontrolní výbor provedl kontrolu postupu jednatelů a orgánů TEPLO Břeclav 
s.r.o. v procesu při změně dodavatele plynu v roce 2022. 

Na základě kontroly kontrolní výbor informuje zastupitelstvo o následujících 
skutečnostech: 

1/ Jednatelé společnosti TEPLO Břeclav s.r.o. v průběhu roku 2022 průběžně 
vyhodnocovali situaci na trhu s plynem a v dobré víře opakovaně jednali se 
zástupci společnosti NWT. 

V souvislosti s návrhy firmy NWT na výrazné zvýšení smluvní cenný blížící se 
cenám na aktuálním trhu (cca 80-85 EUR/MWh) dojednali jednatelé v lednu 
2022 dodatek č. 1 ke smlouvě, kterým se zvyšují smluvní ceny o 30% na cca 22 
EUR/MWh a včetně ustanovení o § 1765 odst. 2 zákona 89/2012 Sb., kterým 
firma NWT na sebe převzala nebezpečí změny okolností. 

Firma NWT poté v průběhu roku 2022 několikrát žádala o navýšení cen 
s odkazem na vyšší moc i s upozorněním, že jinak nebude schopna plnit své 
závazky. V květnu 2022 ve Zprávě o činnosti za rok 2021 a Plánu rozvoje na rok 
2022 jednatelé uvádí, že „i přes velmi výhodnou smluvní cenu současná situace 
na trhu neposkytuje žádnou záruku její platnosti až do konce roku (myšleno 
2022)“. 

2/ Po uzavření dodatku č. 1 jednatelé společnosti TEPLO Břeclav s.r.o. 
nepřistoupili na žádný z návrhů firmy NWT na zvýšení ceny plynu s odkazem na 
znění dodatku, neuznali naplnění znaku vyšší moci a veřejnosti deklarovali 
jistotu nízkých cen pro rok 2022 a 2023.  

3/ Jednatelé společnosti TEPLO Břeclav s.r.o. postupovali v rozporu s § 182 
zákona č. 90/2012 Sb., o obchodních korporacích, ve znění pozdějších předpisů, 
když poté, co se dozvěděli, že společnost NWT ukončila dodávky plynu, bez 
zbytečného odkladu nesvolali valnou hromadu a o situaci informovali pouze 3 
členy rady města, a v rozporu s úkolem z VH neprodleně informovat RM o 
změnách ceny plynu v roce 2022. 

4/ Kontrolní výbor doporučuje zastupitelstvu města Břeclav zadat vypracování 
nezávislého auditu fungování dozorčí rady společnosti TEPLO Břeclav s.r.o. Dle 
předložených zápisů se dozorčí rada začala zabývat situací okolo dodávek plynu 
společností NWT až 10. 11. 2022. Je proto otázkou nakolik dozorčí v daném 
případě dostála své povinnosti dohlížet na činnost jednatelů podle § 201 odst. 2 
písm. a) zákona 90/2012 Sb., o obchodních korporacích, ve znění pozdějších 
předpisů. 

členové hlasování 3 pro, 0 proti, 6 zdržel se (počet přítomných 9) 

Kelemenová závěr Usnesení nebylo schváleno. 
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členové diskuse 

Návrhy o které verzi zápisu nebo usnesení se bude hlasovat. Probírán doplněný 
text zápisu. 
Jonáš: Informace o informování dozorčí rady je pro mě nová. 
Kelemenová: Dotaz, zda byla dozorčí rada informována. 
Marták: dozorčí rada byla telefonicky informována. 
Ondrejka: Doporučil komunikovat mailem, aby byla tato informace 
prokazatelná. 

Kelemenová návrh 
Předsedkyně navrhla hlasovat o protinávrhu Ing. Martáka - zápis Mgr. Ondrejky 
doplněný o text navrhovaný Ing. Martákem (Členům KV byl předložen jako 
červeně označený text v původním návrhu.) 

Kouřil informace 
Zase nám byl předložen návrh až na kontrolním výboru. Bez možnosti 
seznámení předem. 

členové diskuse 
Ing. Marták poslal návrh změn mailem předem, bylo možné se s nimi seznámit. 
Text byl doplněn pouze o dvě věty. 

Kelemenová návrh 
Předsedkyně navrhla hlasovat o zápisu dle protinávrhu Ing. Martáka, kdo 
souhlasí s doplněním červeně označeného textu do návrhu zápisu Mgr. 
Ondrejky. Usnesení nebude součástí zápisu. 

členové usnesení 

Usnesení č. 1 – KV 8/23 
Členové kontrolního výboru souhlasí, že bude do zápisu doplněn text 
s připomínkami Ing. Martáka. Zápis z kontroly TEPLO Břeclav s.r.o. členové 
kontrolního výboru schvalují ve znění, které je přílohou tohoto zápisu. (Příloha 
č. 2 zápisu z 8. zasedání kontrolního výboru.) 

 členové hlasování 5 pro, 0 proti, 4 zdržel se (počet přítomných 9) 

Kelemenová závěr Usnesení bylo schváleno. 

Kelemenová návrh Předsedkyně navrhla hlasovat o usnesení tak, jak jej navrhl Mgr. Ondrejka 

členové usnesení 

Usnesení – KV 8/23 
Kontrolní výbor provedl kontrolu postupu jednatelů a orgánů TEPLO Břeclav 
s.r.o. v procesu při změně dodavatele plynu v roce 2022. 

Na základě kontroly kontrolní výbor informuje zastupitelstvo o následujících 
skutečnostech: 

1/ Jednatelé společnosti TEPLO Břeclav s.r.o. v průběhu roku 2022 průběžně 
vyhodnocovali situaci na trhu s plynem a v dobré víře opakovaně jednali se 
zástupci společnosti NWT. 

2/ Jednatelé společnosti TEPLO Břeclav s.r.o. postupovali s péčí řádného 
hospodáře, když po uzavření dodatku č. 1 ke smlouvě ze dne 10. 1. 2022, kterým 
na sebe NWT ve smyslu § 1765 odst. 2 zákona 89/2012 Sb. převzala nebezpečí 
změny okolností, nepřistoupili na další návrhy NWT na zvýšení ceny plynu. 

3/ Jednatelé společnosti TEPLO Břeclav s.r.o. postupovali v rozporu s § 182 
zákona č. 90/2012 Sb., o obchodních korporacích, ve znění pozdějších předpisů, 
když poté, co se dozvěděli, že společnost NWT ukončila dodávky plynu, bez 
zbytečného odkladu nesvolali valnou hromadu a o situaci informovali pouze 3 
členy rady města. 

4/ Kontrolní výbor doporučuje zastupitelstvu města Břeclav zadat vypracování 
nezávislého auditu fungování dozorčí rady společnosti TEPLO Břeclav s.r.o. Dle 
předložených zápisů se dozorčí rada začala zabývat situací okolo dodávek plynu 
společností NWT až 10. 11. 2022. Je proto otázkou nakolik dozorčí v daném 
případě dostála své povinnosti dohlížet na činnost jednatelů podle § 201 odst. 2 
písm. a) zákona 90/2012 Sb., o obchodních korporacích, ve znění pozdějších 
předpisů. 

členové hlasování 2 pro, 0 proti, 7 zdržel se (počet přítomných 9) 

Kelemenová závěr Usnesení nebylo schváleno. 

členové diskuse 

Diskuse o dalším možném postupu ve věci kontroly TEPLO Břeclav s.r.o. 
Návrh na hlasování o jednotlivých bodech usnesení. 
Diskuse zda je možné hlasovat o jednotlivých bodech, které už nebyly 
v souhrnu schváleny.  
Ondrejka: Nemůže hlasovat o stejném znění, ale je možné hlasovat o usnesení 
s upraveným textem. 
Návrh hlasovat o tom, že nebylo přijato žádné usnesení. 
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Návrhy na řešení vzniklé situace, kdy kontrolní výbor nedošel ke shodě. 
Kouřil: Do zastupitelstva dáme zápis z kontroly, a uvedeme, že se členové KV 
neshodly, zda jednatelé pochybili nebo nepochybili. 
Jonáš: Do zastupitelstva dáme zápis a uvedeme, že na závěru z kontroly se 
členové kontrolního výboru neshodly. 
Kelemenová: Upozornila Ing. Martáka, že jí dosud nezodpověděl na dotaz,  jak 
bylo zaplaceno právní stanovisko, který firma Lawya zpracovala k návrhu 
zápisu, žádala také o fakturu. Jak byla společnost TEPLO Břeclav s.r.o. 
informována, když oficiální závěr z kontroly nebyl KV dosud odsouhlasen. 
Marták: Zdůvodnil, proč nestihl fakturu nachystat a odpověď na dotaz 
zpracovat. Společnost byla informována prostřednictvím jeho. Posudek byl 
objednán a zaplacen TEPLEM Břeclav. 

Kelemenová závěr 
Výstupem z kontroly je pouze zápis z kontroly TEPLO Břeclav, který byl 
schválen. Žádné z navržených usnesení nebylo přijato, členové kontrolního 
výboru nedospěli ke shodě. 

4.   Různé 

4.1. Jonáš informace 

Na školské komisy se řešila situace s rekonstrukcí ZŠ Na Valtické, na střeše 
jsou tam solární panely, které mají prý „nevypověditelnou smlouvu“. Navrhuji 
provést kontrolu smlouvy uzavřené na solární panely umístěné na střeše ZŠ Na 
Valtické. 

5.   Závěr 

5.1. Kelemenová informace 
Termín dalších zasedání kontrolního výboru byl stanoven na středu 22.11. 2023 
v 16.00 hodin 

5.2. Kelemenová závěr Předsedkyně ukončila 8. zasedání kontrolního výboru v 17:55 hodin. 

 
 

ÚKOLY Z PŘEDCHOZÍHO ZASEDÁNÍ 

ID. ÚKOL. POPIS ÚKOLU ODPOVÍDÁ TERMÍN 
KOMENTÁŘ 

/ STAV 

1. 
Návrh 
zápisu 

Zapracovat návrh zápisu z kontroly TEPLO 
Břeclav s.r.o. (mail 08.10.2023). 

Ondrejka 25.09.2023 SPLNĚNO  

2. 
Návrh 
zápisu 

Prostudovat návrh zápisu z kontroly TEPLO 
Břeclav s.r.o. V případě připomínek poslat svůj 
návrh textu ostatním členům KV (mail 10.10.2023 
Ing. Marták). 

všichni 
členové KV 

08.10.2023 SPLNĚNO 

 
 

ÚKOLY  

ID. ÚKOL. POPIS ÚKOLU ODPOVÍDÁ TERMÍN 
KOMENTÁŘ 

/ STAV 

1.  
Tajemnice KV nachystá podklady ke smlouvě na 
umístění solárních panelů na ZŠ Na Valtické. 

Šebestíková 06.11.2023 V ŘEŠENÍ 

 
 
 

USNESENÍ  

Č  

1. 
Členové kontrolního výboru souhlasí, že bude do zápisu doplněn text s připomínkami Ing. Martáka. 
Zápis z kontroly TEPLO Břeclav s.r.o. členové kontrolního výboru schvalují ve znění, které je přílohou 
tohoto zápisu. (Příloha č. 2 zápisu z 8. zasedání kontrolního výboru.) 
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SOUBOR POPIS OBSAHU 

1. Prezenční listina 

2.  Zápis z kontroly TEPLO Břeclav s.r.o. 

 

Olga Kelemenová 
předseda kontrolního výboru 

Ing. Tomáš Frýdek 
ověřovatel zápisu 

Ing. Dana Šebestíková 
zapisovatel 
 
 
 
Břeclav 19. 10. 2023 
 
 


